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Una Tarragona moderna 
Conferència de ciutat de Jordi Sendra, cap de llista 
de Junts per Catalunya a les eleccions municipals


Molt bona tarda i moltes gràcies a tothom per ser aquí. 


Veig a la sala molta gent que conec i aprecio: Representants d’entitats i d’empreses, gent de la 
llista que encapçalo i gent de Junts, tarragonins i tarragonines… Sobretot la meva família i els 
meus amics, que sou els que més patiu aquesta vocació de servei públic que fa anys que tinc.


Vaig decidir presentar-me a aquestes eleccions perquè molta gent em parava pel carrer i em deia: 
“Xec, això no pot ser!”. Fa temps que la majoria de nosaltres té la sensació que la ciutat està 
aturada, bruta i deixada.


Tarragona té totes les condicions per ser una ciutat de referència, però no ens llueixen. No fem 
goig. Hi ha desànim i poca fe.


Jo vull precisament el contrari: Que treballem tots fent pinya, i que tothom aporti el millor que té.


Fa gairebé vint anys que el PSC i Esquerra governen aquesta ciutat amb diverses fórmules. 


Avui la majoria dels tarragonins i les tarragonines volen un canvi. I aquest canvi no pot venir dels 
que fa gairebé dos dècades que la governen. El canvi és possible, però necessita de tothom per 
fer-lo. El canvi només pot venir, i vindrà, de Junts per Catalunya  i de Jordi Sendra.


Com hem arribat fins aquí?


Si he de tenir en compte l’opinió de moltíssimes persones que m’aturen, Tarragona no està gens 
bé:


• La ciutat és de les que té la pressió fiscal més alta;


• Perdem població cap a les poblacions del voltant;




• El cost del lloguer i de l’habitatge és dels que més han crescut de l’Estat;


• El govern no lidera cap projecte i fracassa en temes com el contracte de la brossa, el 
Servei d’assistència domiciliària, la teleassistència, o els fons europeus per l’antic edifici 
del Banc d’Espanya.


Això no va be! Avui Tarragona no té model, no té direcció, no té lideratge.


La ciutat no funciona: La seguretat, la neteja, l’habitatge, la mobilitat, la gestió municipal…


Fa vint anys que tenim els mateixos problemes. La ciutat mor lentament perquè la gent marxa a 
d’altres llocs per fer coses o desenvolupar iniciatives. Podria dedicar molta estona a explicar 
exemples de males decisions i mals projectes dels darrers gairebé vint anys.. També podria parlar 
molta estona de les disfuncions dels pactes de govern a Tarragona. Però no ho faré. No cal.


A més, sense estar-hi d’acord en tot, vull posar en valor la feina que s’ha fet des del grup 
municipal que vaig votar a les ultimes eleccions: Junts per Tarragona. A Mercats, Seguretat, 
Parcs i Jardins s’ha vist una diferència. Estic molt content que la única regidora d’aquell grup que 
ha volgut seguir, ho faci com la meva número dos: moltes gràcies, Elvira Vidal. Però ens cal ser 
molta més pinya.


Us vull dir que és possible una Tarragona diferent, i millor. 


Una Tarragona que superi la degradació actual, i tingui esperança en el futur.


Una Tarragona de canvi en positiu, que tingui un alcalde que cregui en la ciutat,


Que abandoni el discurs de “per Tarragona ja està bé” i lideri una nova etapa radical i brillant.


Ningú no pot tenir cap dubte que som de l’1 d’octubre i que volem una Tarragona capital en una 
Catalunya independent. Quan el moment arribi, hi serem. Però per arribar-hi ens hem de preparar. 

I per això ens cal tenir una Tarragona moderna, activa, neta i endreçada.

 

Ara us vull parlar de com vull que sigui la meva manera de governar.


En primer lloc, CAL RECUPERAR EL LIDERATGE. 


Un alcalde ha de tenir una visió de la ciutat i desenvolupar un projecte que vagi més enllà del seu 
mandat, que serveixi de motor de progrés i social de futur.


• Lideratge per parlar amb la societat civil, teixint pactes per fer avançar la ciutat.

• Lideratge per parlar amb tothom i sumar consensos amplis.

• Lideratge per exigir a la Generalitat, a Madrid i a la resta d’administracions que compleixin 

amb els tarragonins i les tarragonines: en inversions, en infraestructures, en execució dels 
pressupostos i la resta de compromisos que tenen amb nosaltres.


• Lideratge per anar pel país i per la resta del món a buscar inversions i crear llocs de treball 
de qualitat, amb millors sous, sobretot entre la gent més jove i amb més talent, que avui 
sovint tenen salaris de misèria i ens abandonen.




• Lideratge per decidir, per negociar i per portar projectes que millorin la ciutat.


• Lideratge per ser presents als debats que es fan al món per afrontar els grans reptes que 
tenim al davant:


	 - L’emergència climàtica

	 - La transformació digital

	 - La revolució del treball

	 - Els reptes demogràfics

	 - El preu dels aliments

	 - L’escassetat d’aigua

	 - El cost de l’energia…


• Lideratge per fer de Tarragona una ciutat de referència, en positiu. 


No sé vosaltres, però jo, aquest lideratge, fins ara, no l’he vist a Tarragona. 


En segon lloc, NECESSITEM GENERAR ACTIVITAT ECONÒMICA PER ASSEGURAR EL 
PROGRÉS SOCIAL. 

Necessitem un creixement intel·ligent i sostenible, utilitzant la innovació i la tecnologia per 
avançar.


La millor manera de lluitar contra la pobresa és generant activitat econòmica, per assegurar el 
progrés i la justícia social. I en canvi a Tarragona tenim una ciutat aturada, amb uns impostos 
altíssims. La gent té la sensació que l’Ajuntament és més aviat un fre que un accelerador. 


Jo vull que Tarragona sigui una ciutat d’oportunitats per a tothom en comptes d’una ciutat 
subvencionada.


No volem una ciutat amb preus de primera i salaris de tercera. Volem una ciutat amb treball de 
qualitat i sous de nivell europeu. I això passa per canviar el model productiu, i des de 
l’Ajuntament hem de liderar-ho aprofitant totes les eines que tenim, com per exemple els fons 
europeus Next Generation o la mateixa capacitat d’atracció que té la nostra ciutat.


Per a això cal una política fiscal diferent. Cal congelar o rebaixar els impostos a l’activitat 
econòmica. Especialment dels joves i de la gent que arrenca un negoci.


Això em porta a parlar de la crisi del comerç de la ciutat.


El comerç de proximitat és activitat social, és llum, és vida, és seguretat i, per tant, l’hem de 
protegir i impulsar. Avui passar per alguns carrers, sobretot a la Part Baixa, trenca el cor. Antigues 
zones comercials de tota la vida ara són un local tancat darrere un altre. 


Tarragona ho té tot per ser una gran capital comercial. La base hi és: gent que hi viu, gent que hi 
ve, turisme… La ciutat necessita vida, activar els carrers. El centre és el cor de Tarragona i durant 
aquests vint anys l’han tingut deixat.




Ens cal encarar aquesta qüestió amb tots els implicats: ajuntament, cambra de comerç, entitats 
empresarials, associacions de comerciants, de veïns, mercats, Generalitat…


Hem de pensar amb quins atributs ens voldríem posicionar, i alinear-hi l’oferta cultural, turística, 
gastronòmica.


Aquí l’ajuntament ha de fer d’impulsor i de tractor. 


Cal que s’involucri clarament en la recuperació del centre. Vetllar que la neteja, la seguretat i 
l’enllumenat siguin els que calen. Recuperar els carrers que moren comercialment creant 
projectes de la mà del sector privat. Negociant les rendes amb els propietaris dels locals, si cal 
amb bonificacions fiscals. Que permetin obrir iniciatives innovadores a preus assequibles. 
L’ajuntament pot mirar de comprar locals tancats de fa temps, o donar ajuts per la implantació de 
negocis.


Per què no mirem de convertir la Part Alta en un gran centre de tallers d’artesania? 


I cal que entre tots arribem a un acord per soterrar cablejat que embruta les façanes. També al 
Serrallo i la Part Baixa.


Una primera gran proposta que llenço: fem un pacte de comerç de la ciutat sota l’empara 
d’una Taula del Comerç, entre l’ajuntament i els diferents actors que ens ajudi en aquesta 
tasca. 

Que sigui operatiu i executiu.


Que impliqui: mobilitat, enllumenat, neteja, seguretat, sector privat, entitats, associacions de 
comerciants, de turisme, de restauradors i hostalers…


Aquest pacte que proposo ha d’impulsar que el centre de Tarragona es converteixi en una Àrea 
de Promoció Econòmica Urbana, el que en diuen APEU.


Ja se n’ha parlat, però ara el que cal és que ho FEM. 


Es tracta d’un acord de l’Ajuntament i els privats per desenvolupar un pla d’actuacions. Una 
APEU revaloritza l’entorn i converteix una zona de la ciutat amb una gestió similar a la d’un centre 
comercial. Incideix en la promoció, la seguretat, l’enllumenat, el mobiliari urbà, la neteja… Permet 
captar negocis interessats i arribar a acords amb els propietaris. 


També seria interessant ajudar que els punts de recollida de les compres on line se situïn en àrees 
comercials del centre. No deixen de ser una manera d’atreure gent. I incentivar la recollida 
selectiva amb bons comerç. Em portes un envàs et dono un bo comerç


La gent vindrà, per cert, si facilitem l’aparcament. Cal que estudiem com podem introduir zones 
blanques, i zones taronges, d’estacionament lliure per un període limitat de temps. I aparcaments 
dissuasius amb llençaderes que ens apropin al centre amb molta rapidesa.

Aquest capítol del mix comercial no pot deixar de banda l’oci. Tarragona ha quedat antiquada en 
aquest sentit. Els joves se’n van fora de Tarragona amb els riscos i la intranquil·litat pels pares 



que això comporta. El Port Esportiu necessita una empenta i un nou projecte. Hem de trobar 
solució a l’oci nocturn.


L’oci està molt vinculat a la cultura i l’oferta cultural. Hem perdut el festival Mini Pop, els teatres 
es trenquen cada dos per tres, a la Sala Trono se li acaba la concessió l'any que ve, no tenim un 
festival cultural com les grans ciutats... Si no fos per la iniciativa privada, cultura zero. També aquí 
l’ajuntament ha de seure amb totes les parts implicades i buscar projectes i el finançament per 
tirar-los endavant. La cultura i l’oci també són activitat econòmica, creen ocupació, qualitat de 
vida i generen ingressos.


En tercer lloc, LA CIUTAT HA DE TORNAR A FUNCIONAR. 

Avui tenim serveis bàsics que no funcionen.


La inseguretat i la manca de neteja són les dues preocupacions principals entre la ciutadania. Per 
resoldre un problema la primera cosa que has de fer és reconèixer el problema. Avui Tarragona és 
una ciutat bruta. No és una percepció, és una realitat.


I un dels petits grans problemes que ningú no ataca: els coloms.  Quan sigui alcalde, declararem 
la guerra als coloms i no pararem fins que els foragitem de la ciutat. Els coloms són els únics 
“ciutadans” que volem fora de Tarragona. I ho farem amb la col·laboració necessària del Port, 
autèntic restaurant pels coloms.


Amb la seguretat passa el mateix. Avui Tarragona és una ciutat que ha de millorar la seva 
seguretat.  Des de l’ajuntament hem de garantir que tota la ciutadania pugui desenvolupar la seva 
vida social, personal i econòmica en un entorn segur.


Perquè la inseguretat és l’amenaça principal contra la llibertat econòmica i laboral, la llibertat de 
moviments, i la llibertat de circular a qualsevol hora per qualsevol indret de la ciutat, i això afecta 
especialment les dones...


La inseguretat ataca i debilita la igualtat d’oportunitats i la cohesió social. Volem viure en una 
ciutat amb plenitud de drets, com ho és poder gaudir de l’espai públic sense por. Viure amb 
seguretat és, per tant, una política social de primer ordre i hauria de ser una prioritat de tot govern 
municipal i de tot alcalde. I us puc assegurar que serà la meva.


Necessitem més policies passejant pel carrer, més recursos materials, més bona organització i 
més eines. Agents de proximitat que baixin del vehicle i passegin per la ciutat a tota hora. Més 
càmeres de vigilància. I necessitem una millor col·laboració en polítiques de seguretat entre 
l’Ajuntament i el Govern de la Generalitat. Però, sobretot, necessitem un govern municipal que 
cregui en la funció de la bona policia. Només així Tarragona tornarà a ser una ciutat segura.


En quart lloc, TARRAGONA HA DE SER UNA CIUTAT QUE PLANIFICA I NO IMPROVISA. 

Cal relligar la ciutat amb Ponent, sí. 


Però també cal relligar Sant Pere i Sant Pau amb el centre i amb Llevant. La gent ha de poder triar 
on vol viure. Llevant ha de poder ser una opció per qui ho vulgui.




Cal també tenir molt en compte les lliçons de l’accident d’IQOXE. Tant per l’exigència a la 
indústria química i al govern de la Generalitat, com pel que fa al futur desenvolupament dels 
barris de Ponent. Una química segura fa una Tarragona segura.


 Hem de vetllar per la tranquil·litat dels ciutadans i sé dels esforços de la indústria en matèria de 
seguretat i també de descarbonització. Treballarem colze a colze amb l’AEQT per assegurar la 
tranquil·litat dels ciutadans de Ponent en aquest sentit, però permetre que també puguin anar a 
viure a Llevant.


Vull parlar-vos també de les polítiques d’habitatge. 

Ha quedat clar que cal fer molta més feina i que cal arribar a acords. Hi ha un Pla Local 
d’Habitatge fet per la URV que dorm el son dels justos en algun calaix de l’ajuntament. L’hem 
d’aplicar. Sense un veritable pacte de ciutat per fer habitatge de lloguer assequible, no ens en 
sortirem. Limitar els lloguers per llei només fa que treure pisos del mercat de lloguer i, per tant, fer 
el lloguer més car.


Tarragona és una ciutat amb un alt índex d’ocupacions il·legals. L’Ajuntament adoptarà les noves 
mesures que preveu la llei  perquè els propietaris instin les desocupacions d’aquests habitatges, i 
si ells no ho fan, ho farem nosaltres. 


Revitalitzarem el programa del lloguer jove, per facilitar l’emancipació dels joves de la nostra 
ciutat, facilitant un ajuts per al pagament del lloguer.


Així mateix facilitarem la bonificació de l’IBI a qui faci nous contractes de lloguer a joves menors 
de 35 anys.


Una cosa està clara: els preus de l’habitatge, de lloguer i de compra, augmentaran mentre no 
augmenti l’oferta. Per tant, cal que es pugui construir i rehabilitar a Tarragona. 


Cal aconseguir que locals buits a determinats punts de la ciutat, sempre que no perjudiqui 
l’activitat comercial, puguin tenir les condicions d’habitabilitat per proporcionar habitatge 
accessible a les persones amb dificultats de mobilitat.


Un dels exemples més clars de la letàrgia en que viu la ciutat des de fa quasi vint anys és la 
manca de projectes per alguns edificis singulars de Tarragona com la Tabacalera i el Banc 
d’Espanya. En aquests quasi vint anys l’ajuntament no ha sabut donar-los un ús, ni 
aconseguir els recursos per a tirar-los endavant. 

El cas del Banc d’Espanya és l’exemple més clar de la Tarragona aturada contra la que ens 
rebel·lem.


Del “Ja és nostre” de Ballesteros a l’avui de Ricomà han passat 16 anys i continua buida, perquè 
no han sabut que fer-ne: una mesquita, oficines de l’Estat, oficina turística, museu del Nàstic, 
Museu de la Química, centre cívic, espai divulgador de la ciència… i mentrestant han deixat 
perdre dos milions de fons europeus Feder que estaven concedits i 3,2 milions d’euros dels fons 
Next Generation. 




No ha estat una prioritat per ells a Madrid. De què serveix ser decisiu a Madrid, si el teu vot no 
decideix res?


Buscarem l’acord de totes les forces polítiques de l’Ajuntament per trobar-hi un ús adequat. 
Perquè no posar-hi la gran oficina de Turisme equidistant de tots els actius patrimonials de la 
ciutat (TAP, Mercat Central, Circ romà, Necròpòli, zona patrimonial de la Part Alta)? Podria 
combinar-se amb un centre cívic pel centre i el Tarragona Documenta, arxiu fotogràfic per 
potenciar els fotògrafs de la nostra ciutat.


Proposo també que, especialment per la Tabacalera, plantegem un concurs d’idees internacional, 
i l’oferim com a seu d’algun equipament singular per un projecte que tingui repercussió 
econòmica i social, vinculat a la tecnologia. Jo crec en la col·laboració público-privada i en 
aquest cas seria la situació òptima.


També regenerarem la Quinta de Sant Rafael i el Parc de la Ciutat com a zona familiar, verda i de 
lleure. Revisarem el Pla d’Usos.


Qualsevol gran empresa o entitat hauria d’estar interessada en uns edificis així en una ciutat com 
Tarragona. Necessitem que aquests edificis tinguin vida i generin capitalitat.

Tancats, no en fem res.


En cinquè lloc, LA MOBILITAT HA DE TORNAR A ESTAR AL SERVEI DE LA CIUTADANIA. 

• Aposta per un mobilitat personal sostenible i adequada a les necessitats de les persones, 
amb accés sostenible a tota la ciutat, assegurant carrils educatius en bici i uns camins 
escolars segurs.


• Més punts de recàrrega de vehicle electric públic i servei de bicicleta eléctrica 

• Cada moto treu un vehicle de la ciutat. Farem molts més aparcaments de motos.

• Potenciar la freqüència, quantitat i qualitat del transport públic, per tal de millorar la 

connexió entre tota la ciutat, adaptant horaris a les necessitats de la ciutadania i als 
esdeveniments de ciutat.


• Senyalització als accessos de la ciutat de disponibilitat d’aparcaments.

• Aparcaments dissuasius amb llançadores que garanteixin un trajecte ràpid fins al centre 

de la ciutat.

• Ús de targeta de crèdit i mòbil per pagar en els busos municipals.

• APP Mou-T d’aparcaments i busos en temps real. Mobilitat combinada i unificada. (Temps 

real - GPS).

• Millorar la connectivitat entre el centre i l’AVE, estació de busos, Renfe, Aeroport. Encara 

que siguin trajectes interurbans hem de donar, d’acord amb la Generalitat, més rapidesa i 
freqüència.


• El transport públic municipal a d’arribar al tots els racons dels polígons encara que siguin 
zones fora del municipi com el Polígon Riu Clar. 


• Actualitzar, reformar i afegir algunes parades de bus (pantalles, plaques solars, noves 
parades)


El gran projecte metropolità és el tramvia del Camp de Tarragona, però no pot ser que no arribi a 
Llevant. Volem tramvia a Llevant perquè les famílies que hi viuen no hagin d’agafar el cotxe per 
tot, i que el jovent d’allà pugui guanyar en autonomia.




En sisè lloc: TARRAGONA HA D’ASPIRAR A SER UNA CIUTAT DE TALENT. 

Quan es parla de canviar el model productiu això implica moltes qüestions: suport a les 
empreses, millores en educació, inversió en benestar, aposta per la recerca i la investigació... 
Necessitem també que a Tarragona s’hi instal·lin les millors empreses i que aquestes creïn 
ocupació de qualitat. I això només s’aconsegueix creant l’ecosistema idoni, i anant-les a buscar.


Avui, quan una empresa estudia instal·lar-se a Tarragona, es reuneix amb l’alcalde?


Però el que és encara més greu: en els darrers vint anys quants viatges i expedicions 
econòmiques ha fet l’alcalde amb empreses de Tarragona per obrir nous mercats, i quantes 
expedicions per cercar inversions i la instal·lació d’empreses internacionals a Tarragona?


La feina d’un alcalde també és agafar la maleta i sortir com un viatjant a fer aquestes expedicions 
per atraure inversions i, alhora, ajudar a exportar les empreses d’aquí, com fa la Cambra de 
Comerç.


Tenim un gran actiu per fer això: la Universitat Rovira i Virgili. Cal que estrenyem més els llaços 
amb la investigació i la recerca, ens posem més al seu servei, i que la URV sigui més que mai la 
universitat de Tarragona.


De la mà de la universitat i les empreses, també dels centres de formació professional dual, 
l’Ajuntament ha de crear una autèntica incubadora de projectes. Cal que donem aixopluc i impuls 
a la creativitat.


En setè lloc, LA CIUTAT DELS ROMANS VA QUEDAR ENRERA: NO PODEM TENIR UN 
AJUNTAMENT DE PERGAMINS. 

Catalunya és el país dels congressos més disruptius: el Mobile, el Congrés de l’Audiovisual, 
l’Smart City, la Internet de les coses... Tots se celebren aquí. Creiem en la digitalització i 
l’economia del coneixement, però més enllà de discursos i anuncis, hem de practicar-ho. 


Tarragona ha de ser una ciutat capdavantera en aplicacions i solucions tecnològiques urbanes 
que millorin la nostra vida i la nostra activitat. I això vol dir aplicar la tecnologia i la innovació a la 
gestió de la ciutat. Tinc la sensació que en aquests darrers anys el govern municipal no hi ha 
cregut gens.


Per exemple, hauríem d’estar treballant en


• Fer un pla d’enllumenat i semàfors intel·ligents, que baixin d’intensitat quan no passa ningú;

• Crear un sistema integral d’emergència per agressions i problemes de seguretat;

• Instal·lar contenidors intel·ligents en la recollida d’escombraries.


Però en comptes d’això, no tenim una tarifa plana fiscal, I l’atorgament de llicències continua sent 
un forat negre on mai saps quan et tocarà.


Cal un pla de xoc per reduir el temps de resposta. I a partir del maig una de les meves prioritats 
serà agilitar al màxim aquestes tramitacions.




Vull llençar una segona proposta:  
Cal un pacte amb tots els grups polítics per la modernització de l’Ajuntament; per fer la 
revolució administrativa, simplificar els tràmits i fer-los ràpids i àgils. I que posem les bases 
pel trasllat de l’OMAC a la plaça Imperial Tarraco, on els ciutadans puguin ser atesos amb 
comoditat i els funcionaris puguin treballar en millors condicions. 

• Apostem per un govern obert, digital i proper al ciutadà, que no deixi enrere a ningú.

• Garantir la participació i la gestió a la població que no té accés al món digital, o els 

coneixements necessaris, com la gent gran. Els atendrem personalment i els farem 
acompanyament en els tràmits.


• Farem que hi hagi coordinació i transversalitat en el funcionament entre departaments de 
l'Ajuntament que de vegades treballen d’esquena entre ells.


• Que els ciutadans puguin revisar en tot moment la traçabilitat dels seus tràmits.

• Eliminació de la cita prèvia. 

• Finestreta per empresaris i emprenedors: Hem de fer la revolució tecnològica i de mètode 

en tots els procediments municipals per agilitar tots els tràmits que han de fer els 
empresaris. Si cal creant una Oficina d’Atenció a l’Empresari que es dediqui a atendre i 
solucionar els seus problemes amb un departament tècnic que es dediqui exclusivament a 
això.


• Recuperarem la oficina de Projectes que prepari i tingui a punt els projectes per anar a 
demanar les subvencions, per captar fons europeus i de l’Estat. No podem perdre cap 
més oportunitat en els Next Generation.


En vuitè lloc, la LLUITA CONTRA L’EMERGÈNCIA CLIMÀTICA S’HA DE BASAR MÉS EN 
ACCIONS REALS I ESTUDIADES I MENYS EN PROPAGANDA. 

Ens hi juguem el futur. Ho sé molt bé. Projectes com l’objectiu de fer una ciutat autosuficient... 
Obrir la ciutat al mar, fer una connexió amable entre Sant Pere i Sant Pau, el centre i Llevant.


També tenim com a objectiu renaturalitzar la ciutat, reduir la contaminació, guanyar espai per als 
vianants, i fer una ciutat més saludable i vivible.


Presentar dibuixets amb coloraines és fàcil i relativament ràpid. Fer grans projectes de 
transformació urbana és molt més complex i requereix de molt treball tècnic, consens ciutadà i 
polític, i temps.


Cal un pla agressiu i ambiciós d’energies renovables a la ciutat.


• En aquest sentit vull recuperar i fer-la funcionar l’agència TARRACO ENERGIA LOCAL per 
interactuar amb tots els actors necessaris, començant per la nostra Universitat Rovira i 
Virgili, autèntica generadora de talent, per posar tot el sostre públic per fer energia social 
amb plaques fotovoltaiques a totes les teulades dels edificis públics de la ciutat, creant 
comunitats energètiques per barris. També augmentaré la bonificació de l’IBI a aquells 
ciutadans que instal·lin plaques solars als seus habitatges. I ampliarem a bastament els 
punts de recàrrega de vehicles elèctrics.


• Reforçarem els ajuts a la rehabilitació d'edificis i locals sota criteris d'estalvi energètic.

• Vetllarem per l’estalvi d'aigua i energia




Novè: FEM LA CIUTAT AMABLE I INCLUSIVA. 

El primer que faré si soc alcalde serà això: visitaré una entitat social de les moltes que fan molt 
bona feina a la ciutat. Perquè com alcalde vull que la nostra ciutat sigui la millor ciutat per viure-
hi. Sempre, i a qualsevol edat. 


Hem de tenir cura de totes les persones. Dels infants i els joves. D’ells i elles és el futur. I per 
estimar Tarragona és necessari que Tarragona els estimi.


Això passa per fer una ciutat educadora, d’oportunitats, de salut, progrés i benestar. Que no 
expulsi els joves i, sobretot, que tinguin ajuts i suport en l’accés a l’habitatge, el transport i 
l’educació.


Hem de tenir cura de les persones grans, per qui hem de fer programes i polítiques d’envelliment 
actiu,  saludable i socialment productiu amb una ciutat plena de propostes d’activitats. 
Potenciarem la implementació de polítiques municipals en l’àmbit de la gent gran, que protegeixin 
i promoguin les tasques que duen a terme les entitats de jubilats i jubilades de Tarragona, 
basades en la participació col·lectiva i compromesa per a potenciar l’activitat transformadora de 
la Gent Gran de la ciutat


La Creu Roja atén cada vegada més avis que pateixen de soledat no desitjada. Hem de preveure 
una xarxa de recursos públics per atendre a aquestes persones i també reforçar el suport de tot 
tipus a les entitats que vetllen i acompanyen aquests ciutadans i ciutadanes fent una tasca 
voluntària, solidària i altruista que hauria de fer l’administració. 


Reforçarem els serveis socials municipals que atenen als ciutadans que més pateixen, tant 
econòmicament com social, i reforçarem l’acompanyament dels nostres avis i àvies que tant han 
fet per la nostra societat. 


Ajudarem a la implantació de teleassistència digital. I col·laborarem més que mai amb aquelles 
organitzacions, fundacions sanitàries, socials i assistencials que des de la proximitat i de manera 
eficient i sense afany de lucre, treballen cada dia per millorar la qualitat de vida dels nostres 
ciutadans. 


Vull també que els tarragonins i tarragonines que pateixen malalties mentals siguin vistos com a 
ciutadans de primera, amb el mateix dret a la dignitat i a la felicitat que la resta.


Vull una Tarragona que entengui l’educació com un gran recurs per lluitar contra les desigualtats, 

des de la petita infància a les segones oportunitats o l’educació al llarg de la vida.


Una ciutat educadora en tots els seus àmbits. Per això potenciarem el Consell Escolar Municipal i 
una real coordinació amb els altres Consells, Consell Municipal d’Infants, Consells Escolars de 
Centre, Consell Municipal de la FP i l’Ocupació i amb el Consell Escolar de Catalunya. 
Proposarem un Acord de ciutat per l’èxit escolar, la inclusió educativa i erradicació de 
l’abandonament escolar.


Renovarem amb la participació de la Comunitat Educativa Tarragonina el Projecte Educatiu de la 
Ciutat.




Impulsarem un Pla director de nous equipaments educatius, impulsarem els nous centres que 
calen per donar resposta al creixement de llars d’Infants/Escoles Bressol,  primària, secundària i 
postobligatòria que seran necessaris en un futur. Es coordinarà la planificació de nous centres 
educatius amb la disponibilitat de solars per la seva construcció definitiva. Defensem la creació 
de l’Institut de l’Arrabassada, un barri de Llevant en ple creixement.


Apostem per a la petita infància


- Tots el tarragonins i tarragonines ténen dret a una plaça de llar d’Infant: buscarem 
solucions per compensar a les famílies que es queden fora de la xarxa pública, 
establint un sistema compensatori d’ajuts


- Continuarem ampliant la xarxa d’espais familiars com a espais de  suport, atenció,  
acompanyament a les famílies i atenció educativa per a aquelles famílies que no 
vulguin fer ús de l’escola bressol 


Amb polítiques contra el risc de pobresa i exclusió social en la infància i les famílies. Una ciutat 
que dona suport també a la criança i que pensa en tots els models de família quan dissenya la 
ciutat.


Una ciutat lliure de violència masclista que continua fent protocols i mesures per garantir que és 
un espai segur per les dones. I que potencia i aprofita al màxim el talent femení i afavoreix la 
presència de les dones en tots els àmbits.


Una Tarragona on ser i sentir-nos i estimar com vulguem. Al carrer, al transport públic, de festa, a 
tot arreu sense sentir por; on no siguem agredits pel que ens sentim, o per qui ens atrau o a qui 
estimem.


Una ciutat d’oportunitats i d’acollida, que veu en la diversitat de cultures, d’orígens i de creences 

una riquesa per a tothom. 


En definitiva,


Tarragona ha de ser una ciutat per a tota la vida i per totes les vides.


Una ciutat de drets i de deures.


Una ciutat per a tothom.


I també, pot semblar un tema menor, però no ho és: Tarragona ha de a ser un referent en 
polítiques públiques de benestar animal i de promoció de la convivència entre persones i animals.


Per acabar, un desè punt: TARRAGONA HA DE SER CAPITAL. 

No podem viure d’esquena als altres. Ens hem de relacionar amb els pobles i ciutats veïnes, amb 
el nostre país, i amb el món. Hem de ser ambiciosos, perquè som Tarragona.




Aquests anys ha semblat que ens conformàvem a jugar a segona divisió, aspirant a ser una ciutat 
més de Catalunya, a ser la “co-capital del Camp de Tarragona”.


Jo no vull que Tarragona jugui a segona divisió. Jo vull que Tarragona pugi a Primera i guanyi la 
Lliga.


Hem de jugar i competir amb les millors ciutats del món de la nostra dimensió. I per això hem de 
treballar i relacionar-nos amb la resta de ciutats. 


En l’àmbit metropolità del Camp de Tarragona la recepta ha de ser de col·laboració, mirar com 
treballem plegats en la solució dels problemes que ens afecten, sobretot amb el la veïna ciutat de 
Reus, amb qui liderarem l’àrea metropolitana del sud de Catalunya.


Amb els municipis de la comarca, fent de capital; la recepta ha de ser de solidaritat i generositat,

posar-se al seu costat per ajudar-los amb la força que té Tarragona.


I a Catalunya i a Europa, la recepta ha de ser prestigi i lideratge. És participar activament en tots 
aquells grans debats que es fan al món.


El comerç de proximitat és un gran exemple del nostre estil de vida, la nostra manera de ser, on el 
comerç és un element cohesionador de primer ordre, que omple de vida i activitat la ciutat. I que 
ens ha de fer ser capital.


I també amb la cultura: hem de posar en valor el nostre patrimoni i els nostres equipaments, però 
també la nostra creació cultural.


O els esdeveniments esportius. L’esport és salut, cohesió i valors, però també és economia i 
referència. I l’hem de cuidar des de baix, ajudant en l’esport escolar, donant suport a les entitats, 
millorant els equipaments, i buscant acollir també esdeveniments internacionals. I potenciar 
l’esport de navegació doncs tenim l’escenari perfecte, la nostra Mediterrània. No cal que vingui la 
Copa de l’Amèrica, però sí regates de mitjà format.


I hem de ser capital turística: Som la ciutat dels 3 patrimonis de la humanitat: el magnífic 
patrimoni romà de Tarraco, els castells que ens fa capital castellera i la dieta mediterrània que 
compta amb espais gastronòmics tan volguts i importants com el nostre Serrallo.


Tarragona és una experiència, és una destinació turística única i meravellosa, juntament amb 
altres actius turístics del nostre territori (modernisme, ruta del cister, ruta vitivinícola, Delta de 
l’Ebre, etc.). Jo he vist als ulls dels turistes la fascinació d’una visita a una destinació 
incomparable: Tarragona. 


Està clar que Tarragona ha mantingut un magnífic equilibri entre la indústria i el turisme però està 
també molt clar que hem de posar en valor tots aquests actius turístics i vendre’ls al món. Posar 
Tarragona al mapa com a destinació turística.  Perquè crea economia i beneficia a molts 
empresaris de la nostra ciutat.


Alguns partits volen barcelonitzar Tarragona estigmatitzant el turisme en general i el turisme de 
creuers en particular. Són els que diuen NO a tot, no al turisme, no als creuers, no a l’economia 
productiva, no als empresaris. 




L’Ajuntament, juntament amb el Port de Tarragona, la Generalitat i la Diputació ha de seguir 
promocionant el turisme a la ciutat. I un bon exemple n’és la Taula Institucional de Creuers que va 
iniciar el President del Port Josep Andreu i que asseia a totes les administracions i entitats 
protagonistes un una taula per debatre i acordar estratègies comunes per l’atracció de creuers. 


Aquest és l’exemple a seguir en tots els temes que ens preopcupen. Lideratge però treball 
conjunt. Entre tots ho farem tot.


I en aquest sentit em sembla molt trist que com que Tarragona està mancada de places 
hoteleres, organitzem activitats esportives però els participants van a dormir a Salou o a La 
Pineda. Això no pot ser. No pot ser que Tarragona no tingui cap hotel de 5 estrelles i l’Ajuntament, 
en lloc de posar problemes, ha de posar-ho fàcil a aquells que vulguin invertir en aquest tipus 
d’equipament hoteler. Ho farem.


Deixeu-me per acabar parlar de Llevant. Visc a La Mora de fa 6 anys. No pot ser que Llevant 
només serveixi per pagar impostos i mereix els serveis pel impostos que paga que són molts. 
Estem mancats d’inversions i equipaments. 


Tenim un transport públic que podria ser molt millor, més ràpid, amb més freqüències, fins i tot de 
nit perquè els joves puguin tornar en bus i no córrer riscos amb el cotxe. Estem obligats a agafar 
el vehicle particular per anar a escola o al centre. A més es projecta el tramvia i es queda a la Via 
Augusta. 


Estem discriminats i s’ha d’acabar. Em comprometo amb els veïns de Llevant a solucionar aquest 
greuge històric. Jo vull continuar sent tarragoní i crec fermament que dotant Llevant 
d’infraestructures, equipaments i serveis que li són absolutament necessaris tornaran a sentir-se 
tarragonins amb tots els deures i sobre tot amb tots els drets.


El que us deia: Hem de ser presents al món i hem de tornar a sentir l’orgull de ser Tarragona.


Us he volgut explicar com ha de ser la Tarragona en què jo crec.


Us he volgut transmetre només algunes idees de per què és imprescindible el canvi a Tarragona. 
Podria parlar-ne de moltes més. I estic convençut que cadascuna i cadascun de vosaltres 
podríeu afegir-ne moltes més.


Això és el que passa quan pateixes gairebé vint anys de mal govern, que s’acumulen els 
problemes i els àmbits on cal actuar.


El tracte a les entitats i associacions; la imatge del govern municipal; l’oblit de la cultura i la 
deixadesa en el patrimoni; el perill en que està la llengua catalana; zero influència i zero exigència 
a la Generalitat i al Gobierno de España —de vegades fan veure que no hi són!... I el tebi 
compromís amb el país. Per sortir d’aquest sotrac necessitarem l’esforç de tothom.


No serà una tasca fàcil. Ho sé.


Però estic convençut que podrem fer-la amb un equip ben preparat, un equip sòlid, amb 
experiència, ple de compromís, un equip en qui confio plenament i que vull que sigui el més ampli 



possible, i que m’acompanyarà, disposat a dedicar tot el seu esforç a la nostra ciutat i, sobretot, 
a cadascun de vosaltres, els tarragonins i les tarragonines.


Avui Tarragona necessita un alcalde i un govern municipal que governi des del rigor i no des dels 
dubtes;


Que lideri des de la concertació i el diàleg, i no des de la imposició;


Que cerqui solucions, i no només culpables;


Que governi per a tothom, i no només pels adeptes;


Que compleixi els compromisos, i no s’amagui en excuses;


Que col·labori amb la societat civil i la iniciativa privada, en comptes de perseguir-la i castigar-la;


Que aposti per governar bé, i no per la improvisació.


Un govern estable i sòlid que no canviï cada any i mig. 


On no hi manin sempre els que han manat sempre,


Ni els que han demostrat poca capacitat per manar.


Jo em comprometo a fer-ho.


Governarem Tarragona.


Les eleccions del 28 de maig van d’això. De triar entre un model o l’altre.


De triar cara, o triar creu.


Triem el cor de Tarragona, perquè portem Tarragona al cor. 


Necessitaré tota la vostra ajuda.


Ho farem entre tots.


I tornarem a estar orgullosos de Tarragona.


Moltes gràcies.


Visca Tarragona, i visca Catalunya! 


